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Dato: 6. juli 2010

J.nr.: 10/11263

Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik
Christiansborg

Ministeren for flygtninge, indvandrere og integrations besvarelse af spørgsmål nr. 
258, alm. del. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henrik Dam Kristensen (S).

Spørgsmål nr. 258:

”Ministeren bedes redegøre for, hvilke grupper af udlændinge der vil være undtaget fra at 
betale gebyr for tolkning i sundhedssektoren fra og med år 2011 - som en konsekvens af im-
plementeringen af lovforslaget L 209 (folketingsåret 2003-04, forslag til lov om ændring af lov 
om sygehusvæsenet og lov om offentlig sygesikring). Mener ministeren f.eks., at man bør 
undtage udlændinge, for hvem undertrykkelse er dagligdag, og som kan have brug for ek-
sempelvis gynækologiske undersøgelser og svangeromsorg? Og mener ministeren, at ud-
lændinge, der har behov for gynækologiske undersøgelser, svangeromsorg og behandling 
for livstruende sygdomme, generelt bør undtages?”

Svar:

Sundhedssektoren henhører under indenrigs- og sundhedsministerens ressort. Jeg har på 
den baggrund indhentet følgende svar fra indenrigs- og sundhedsministeren:

”Den 1. juni 2011 træder sundhedslovens § 50, stk. 2 og 3, vedrørende gebyr for tolkebi-
stand til personer, der har boet her i landet i mere end 7 år i kraft.

Der er endnu ikke fastsat nærmere regler omkring præcisering af i hvilke situationer, der ikke 
skal betales gebyr for tolkebistand. På nuværende tidspunkt kan dog oplyses, at lovbestem-
melsen giver mulighed for at undtage visse persongrupper fra at skulle betale gebyr, f.eks. i 
forhold til torturofre. Der vil i løbet af efteråret/vinteren blive uarbejdet en ændringsbekendt-
gørelse, der fastsætter de nærmere betingelser, herunder om at nærmere bestemte perso-
ner, hvor særlige hensyn taler for det, ikke skal betale gebyr.”

Med venlig hilsen

Birthe Rønn Hornbech
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